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Van de voorzittter: 

Het einde van het jaar komt nu snel dichterbij. Een mooi moment om even terug te kijken 

naar wat er allemaal gebeurd is: Raadsverkiezingen, bestuurswisselingen,  stapjes zetten 

met Groen Links om meer samen te werken en allerlei acties waarmee we geprobeerd 

hebben onze partij weer vóór op het netvlies van de Veense mensen te krijgen. Het één 

verliep wat beter dan het andere, maar aan het enthousiasme van de actieve leden heeft dat 

zeker niet gelegen. Hulde daarvoor! En uiteraard gaan we in 2023 weer flink van ons laten 

horen! Doe vooral mee, het is zeker ook leuk!!! 

Op 30 december, vanaf een uur of vijf in ’t Zwarte 

Schaap, hebben we onze laatste bijeenkomst waar de 

gezelligheid voorop staat. Alle leden van PvdA en 

GroenLinks zijn weer van harte welkom. 

Als eerste activiteit in 2023 staat in januari een 

nieuwjaarsborrel. Nadere berichten over plaats en tijd 

volgen nog, maar wij hopen jullie dan allemaal te 

kunnen begroeten en te klinken op een mooi, nieuw 

jaar, waarin we verdere stappen zetten in de strijd voor 

een sociaal rechtvaardiger Veenendaal! 

Tenslotte: dank aan iedereen die zich weer belangeloos 

heeft ingezet voor de PvdA! Mochten we elkaar niet 

meer zien of spreken, dan namens de fractie en het 

bestuur een goede jaarwisseling en een duurzaam en 

gezond 2023! 

Namens het bestuur van de afdeling Veenendaal, 

Ted Bosman, voorzitter

https://www.pvda.nl/doe-mee/
https://www.pvda.nl/doe-mee/


  
 

 

 

2022: Een  bewogen raadjaar

Een terugblik 

In maart van 2022 verkiezingen. Lichte 
stemmenwinst voor de PvdA en voor onze 
partner GroenLinks, maar geen zetelwinst. Het 
progressieve smaldeel in de raad verliest in 
totaliteit zelfs door verlies van SP en D’66. 
Maar ook de VVD lijdt een gevoelig verlies met 
een halvering van zes naar drie zetels. Grote 
winnaar is Pro Veenendaal, op de golf van de 
landelijke groei van lokale partijen. Na een 
formatie die onnodig lang duurde door 
onderling gekissebis van de onderhandelende 
partijen, lag er een raadsakkoord waar je niet 
tegen kan zijn. Het bevat namelijk vooral een 
opsomming van de uitdagingen waar we als 
raad voor staan maar vermijdt inhoudelijke 
keuzes die echt richting zouden geven. 
En tenslotte werden we allemaal geraakt door 
het veel te vroege overlijden van Mila Jansen, 
jarenlang raadslid voor Lokaal Veenendaal.   

In mei is het bestemmingsplan Melmseweg 
besproken. De motie van SP/PvdA/GL om meer 
sociale woningbouw te realiseren, wordt met 7 
vóór en  25 tegen en verworpen. Onze 
inspanningen om meer sociale huur te regelen, 
loopt lopen opnieuw vast op de onwil van het 
college.  

In juni ging het alweer niet veel beter bij het 
bespreken van de woonvisie, waar PvdA/SP/GL 
een amendement indienen met als doelstelling 
de zelfbewoningsplicht in te voeren. Dit om te 
voorkomen dat een investeerder de woningen 
koopt en deze vervolgens tegen woekerprijzen 
doorverkoopt of verhuurt. Verworpen. 
Uiteindelijk hebben we samen met 
ProVeenendaal een amendement ingediend 
waarin de feitelijk betekenisloze kreet van 30% 
sociaal, 30% betaalbaar, 7% kleine goedkope 
woningen met een huur tot max €650 en koop 
tot max €200.000 is opgenomen. En dat onder 
het motto “Beter iets dan niets...”! 
Gesteund door GL en SP, wil de PvdA dat het 
totale woningbestand in Veenendaal voor 
minimaal 35% uit sociale huurwoningen 

bestaat, een percentage dat niet alleen bij 
nieuwbouwplannen gerealiseerd moet 
worden. We zien immers dat het aantal sociale 
huurwoningen de laatste jaren flink is gedaald. 

In juli was er een extra raadsvergadering over 
de fraudescorekaart in het sociaal domein. De 
gemeente hanteerde nog steeds een sterk 
verouderde en inmiddels niet meer 
gevalideerde kaart van wie het hoogste risico 
loopt op het bewust frauduleus handelen. En je 
raadt het al, de meest kwetsbaren worden dus 
weer het meest gecontroleerd. Weg met de 
algoritmen waarin niet-objectief toetsbare 
groepen/mensen worden aangewezen als 
potentiële fraudeplegers. Na de ophef in de 
krant  is de kaart gelukkig van tafel gehaald. 
Onze motie (SP, GL en PvdA) om geen gebruik 
meer te maken van algoritmen werd alleen 
door ons drieën en D66 gesteund. Over 
hardleers gesproken. 

De maand november telt maar liefst twee 
gemeenteraadszittingen, waarin we de 
algemene beschouwingen rond de 
programmabegroting besproken hebben. 
Middels een videofilmpje en een uitgebreid 
sociaal bewogen verhaal in de raad kunnen we 
onze standpunten duidelijk neerzetten.  Door 
ziekte van Tijs van der Weele moet Hans wel 
alle GL-PvdA standpunten toelichten en dan is 
20 minuten spreektijd aan de korte kant. 
Geluisterd wordt er gelukkig wel, goed te 
merken aan  de talrijke interrupties. 

En dan was er natuurlijk het onderwerp 
onderwijshuisvesting in Oost, voor ons een 
belangrijk onderwerp. Ondanks het gedraal en 
terugvallen op oude standpunten van het 
college, willen we echt een nieuwe school in 
Oost realiseren. Wordt vervolgd in februari 
2023. In Oost willen we naast een nieuwe 
school, bovenal openbaar onderwijs. Dit omdat 
er steeds meer mensen, veelal vanuit de 
randstad overgekomen, het openbaar 
onderwijs een warm hart toedragen.    



  
 

 

 

En in 2023?  
Als PvdA/GL moeten we alerter zijn op voor ons belangrijke punten in het sociaal domein en de 
energietransitie. Vaak zijn andere partijen ons voor als het om amendementen of moties gaat. Zo ook 
naar aanleiding van het thema energiearmoede. Jammer genoeg stemde alleen het linkse drietal, 
samen  met initiatiefnemer Lokaal voor.  

In het nieuwe jaar gaat Veenendaal van ons horen over het sociaal domein, onderwijs en de 
energietransitie en hopen we ook op minder scherpe punten als luchtkwaliteit/gezondheid toch ook 
nog iets te bereiken. 

Hans: ‘Ik ben blij met de ondersteuning die Paul en Amir geven in de commissievergaderingen. Soms 
nog wat verlegen maar steeds uitgesprokener. We gaan steeds beter. Amir wijst ons er op dat we nog 
meer zichtbaar moeten zijn in de Veense samenleving, wat een terecht punt is. Samen met bestuur 
willen we daar dan ook aan werken, maar als fractie zijn we toch vooral “binnen” bezig. Met de 
steunfractie en samen met GroenLinks hebben we steeds meer een echte inhoudelijke discussie om ons 
standpunt in de Raad te bepalen.’ 

Amir Al Itejawi, Paul Jitariuc, Hans van de Braak, (Schaduw-)raadsleden

 

Zilveren erespeld van de PvdA voor 

Dick Vink 

 

 

 

 

 

 

 

Tot zijn eigen grote verrassing kreeg Dick op 19 

november jl de erespeld van de PvdA 

opgestoken. Dit ging vergezeld van een brief 

van het landelijk PvdA bestuur met de 

motivatie.  

Dick heeft onlangs zijn functie als secretaris van 

het bestuur van onze afdeling over- gedragen 

en dat gaf ons de gelegenheid om eens stil te 

staan bij zijn verdiensten voor onze partij. Dick 

is 50 jaar actief voor de PvdA, zodat hij onlangs 

ook al vanuit de afdeling Rhenen (waar hij nu 

als lid geregistreerd staat) de speld voor het 50-

jarig lidmaatschap heeft ontvangen. 

Gedurende die halve eeuw heeft Dick veel voor 

ons betekend: meerdere keren bestuurslid, 

ruim 12 jaar raadslid, en bij vele verkiezingen 

‘campagnecoördinator’  

Vaak is Dick opgekomen voor de belangen van 

de inwoners van Veenendaal en nam hij actief 

deel aan vele acties. Zoals rond de nerts- 

voederfabriek, de Boxal en tegen de sluiting 

van het Julianaziekenhuis. Dick is een 

hartstochtelijk PvdA-er en ging naar vele 

congressen of andere bijeenkomsten van ‘zijn’ 

PvdA! Terecht zag het landelijk bestuur van de 

PvdA hierin een goede reden Dick te belonen 

met de zilveren erespeld, waarmee hij zeer 

verguld was. Dick, namens het bestuur bedankt 

voor alles wat je voor de afdeling hebt gedaan, 

je bent een Topper, en natuurlijk hartelijk 

gefeliciteerd!  En ongetwijfeld zullen wij nog 

wel eens een beroep doen op jouw grote 

kennis en ervaring. 

Jos Schilte, Bestuurslid  

 

  



  
 

 

We waren erbij en we deden mee! 

Bezoek aan Veenvesters 

In oktober hebben we samen met GL een bezoek gebracht aan VeenVesters, de nieuwe naam van de 

gefuseerde woningcorporaties Patrimonium en De Veenendaalse Woning- stichting.  

We hebben daar samen uitgesproken dat we sociale huurwoningen alleen nog aan Veen-  Vesters 

zouden moeten aanbieden. Of op z’n minst particuliere verhuurders van sociale huurwoningen aan 

dezelfde regels of toezicht onderwerpen als een woningstichting. 

Bijeenkomst over de “Atlas van 

Afgehaakt Nederland” 

Op 29 november is er in de Raadszaal in Ede 

een bijeenkomst over de Atlas van Afgehaakt 

Nederland georganiseerd door PvdA-Ede, 

onder leiding van het Centrum voor Lokaal 

Bestuur van de PvdA.  

 

 

 

 

 

Deze atlas is samengesteld door Josse de 

Voogd en René Cuperus en laat aan de hand 

van spraakmakende kaarten zien hoe 

verschillende sociale graadmeters samen- 

hangen met het wel of niet stemmen en het 

uitbrengen van een stem op een protestpartij 

in verschillende soorten gebieden. Zo blijken 

gezondheid en armoede in een wijk duidelijk 

samen te hangen met het stemgedrag. Het laat 

de kloof tussen gevestigden en verliezers zien 

en wat dat betekent voor hoe er gestemd 

wordt.  

Voor wie meer wil weten, click op de link:  

                   Atlas-van-afgehaakt-Nederland

Vanuit het Centrum voor Lokaal Bestuur wordt 

er aan de hand van deze Atlas voor een viertal 

streken/steden verdiepend onderzoek gedaan 

naar factoren die een positieve afwijking van 

het gemiddelde geven. Doel is om zo te 

ontdekken op welke wijze we kunnen proberen 

de afhakers weer meer betrokken te krijgen. 

Na een korte inleiding werd in samenspraak 

met de aanwezigen besproken hoe het met de 

verschillende factoren hier in de regio gesteld 

is. Wat herkennen we en wat is hier toch 

duidelijk anders? 

Het was een informatieve avond. Duidelijk 

werd dat degenen die afhaakten, voor een 

belangrijk deel voormalige PvdA-kiezers zijn. 

Dit verklaart voor een belangrijk deel dan ook 

waarom wij de afgelopen verkiezingen zulke 

teleurstellende resultaten hebben behaald, 

juist in de oude wijken van de grote steden en 

in de voormalige industriegebieden in de rest 

van het land.  Persoonlijk vond ik het daarom 

jammer dat ideologie zo nadrukkelijk buiten 

het gesprek werd gehouden. Een groot deel 

van de ellende waar we nu in zitten is immers 

immers wel degelijk veroorzaakt door 

ideologie, namelijk het neoliberale 

marktdenken en de verheerlijking van 

persoonlijke vrijheid. Ik vond het een beetje de 

olifant in de kamer. 

Gelukkig was er na afloop een zeer 

geanimeerde borrel in Buitenzorg in Ede, waar 

we in ontspannen sfeer uitgebreid met de 

andere aanwezigen hebben kunnen 

doorpraten. Dit soort gezamenlijke 

bijeenkomst zijn wat mij betreft een aanrader! 

Marja van de Braak, penningmeester

 

https://kennisopenbaarbestuur.nl/rapporten-publicaties/atlas-van-afgehaakt-nederland/


  
 

 

In gesprek met de Bewoners van de Palmen Grift  

Op 6 december waren wij aanwezig bij een bespreking met bewoners, politie, BOA’s, Veenvesters en 

de gemeente over de aanhoudende overlast door een groep jongeren rondom de Ligusterflat op de 

Palmengrift. Bewoners van de Palmengrift ervaren de aanwezigheid van deze jeugdgroep als zeer 

beangstigend en bedreigend en hebben dit ook aan de Gemeenteraad gemeld. Hoewel er op 

meldingen doorgaans wel een reactie volgt, hebben bewoners toch vragen over de aanpak op lange 

termijn. Er is inmiddels afgesproken dat deze jongeren als groep integraal in de gaten gehouden en 

zonodig begeleid worden door verschillende partijen (Jongerenwerk Veens Welzijn, wijk- en jeugdBOA, 

politie, Veenvesters, Gemeente). Ook zijn er camera’s geplaatst. Mooi dat ook wij onze betrokkenheid 

bij het leefklimaat daar konden laten zien!   

Succesvolle inzamelingsactie voor de 

Kleding- en Voedselbank afgerond 

Woensdag 30 november hebben wij samen 

met GroenLinks tijdens een werkbezoek aan de 

Kleding- en Voedselbank onze inzamelingsactie 

afgerond. Met grote dank aan iedereen die 

heeft bijgedragen, konden wij meer  dan 400 

paar sokken en ondergoed overhandigen aan 

de Kledingbank in Veenendaal. 

Toen wij hoorden dat de Kleding- en 

Voedselbank weinig sokken en ondergoed 

binnenkrijgt, omdat ze deze artikelen niet als 

2e hands kunnen aannemen, zijn wij dit dit 

onder de aandacht gaan brengen van leden en 

niet-leden en is er een inzamelactie van start 

gegaan. Op 30 november is tijdens een 

werkbezoek, waar ook de SP bij aanwezig was,      

de opbrengst van deze actie overhandigd. Het 

liefst willen wij natuurlijk dat een Voedsel- en 

Kledingbank niet nodig is, maar zolang dat nog 

wel het geval is, blijven wij hen steunen en zijn 

wij dankbaar voor iedereen die zich hiervoor 

inzet.  En hoe nodig de Voedsel- en Kledingbank 

nog is, blijkt uit het stijgend aantal huishoudens 

dat er gebruik van moet maken: Tijdens onze 

actieperiode is dat aantal nog gestegen van 80 

naar 100! 

Naast de mooie opbrengst voor de Kledingbank 

leverde onze actie ook een mooie foto annex 

artikel op voor de voorpagina van de Rijnpost.  

Paul Jitariuc, secretaris en steunraadslid 

 

Samenwerking met Groen Links 

Na de innige samenwerking in de fractie krijgt 

nu ook de samenwerking tussen de leden en de 

besturen steeds meer vorm. Op 19  november 

hebben we een gezamenlijke thema ochtend 

georganiseerd met een mooie opkomst vanuit 

beide partijen. In vier discussiegroepjes 

hebben we de vier hoofdthema’s uit ons 

verkiezingsprogramma besproken. Voor elk 

thema hebben we concrete actiepunten 

benoemd waar we de komende jaren in de 

raad expliciet aan willen werken. Het was een 

levendige discussie, de sfeer was ontspannen 

en de reacties na afloop waren in beide partijen 

positief. Dit smaakt naar meer, dus hebben de 

besturen beloofd dat dit een vast onderdeel 

wordt in de samenwerking. 



  
 

 

Ook zijn er thema-groepjes gevormd met 

leden uit beide partijen om lange termijn 

onderwerpen voor te bereiden voor de fractie. 

En er heeft een gezamenlijke inzamelingsactie 

van kinderkleding voor de Kledingbank 

plaatsgevonden.  

Daarnaast hebben de besturen afgesproken 

dat we ieder kwartaal een gezamenlijke 

bestuurs vergadering hebben. En de 

voorzitters bellen elkaar in ieder geval elke 

maand om bij te praten en zoveel vaker als 

nodig is. 

 

En voor wie wil: iedere laatste vrijdag van de 

maand om 17:00 uur is er (op eigen kosten) 

een gezamenlijke borrel met GroenLinks in het 

Zwarte Schaap. Heel gezellig en we zien de 

opkomst daar ook gestaag groeien. 

Kortom de samenwerking krijgt steeds meer 

vorm en het smaakt naar meer! 

Marja van de Braak, penningmeester 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vooruitblik Verkiezingen Provinciale 

Staten en Waterschap Vallei en Veluwe  

De verkiezingen voor Provinciale Staten en het 

waterschap staan weer voor de deur!  Op dit 

moment zijn we samen met het gewest en 

met de afdelingen in de buurt aan het 

nadenken hoe we de campagne vorm willen 

gaan geven. Daar ontvangen jullie binnenkort 

nader bericht over.  

Het landelijk partijbureau gebruikt de slogan 

‘Sociaal voor Iedereen’, ons gewest denkt nog 

na over een eigen slogan.  

Voor nu kunnen we vast een aantal dingen 

verklappen: Markeer vast 4 maart in jullie 

agenda, dan zal er vermoedelijk weer een 

rode slinger zijn! We denken erover om samen 

met Wageningen, Ede & Rhenen weer de 

regio in te gaan. We hebben dan mensen 

nodig die meegaan met de slinger en mensen 

die in Veenendaal zelf op die datum en op 

andere momenten onze partij zichtbaar willen 

maken. 

Mochten jullie ideeën hebben, deel deze 

gerust met Umar. Voor de PvdA liggen er 

kansen om zetels te winnen. We willen de 

inwoners tegemoet treden met een positieve 

boodschap: De PvdA is ervan overtuigd dat we 

iedereen kunnen helpen in deze tijden. De 

PvdA is sociaal voor iedereen! 

Umar van de Pol, bestuurslid en 

campagnecoördinator  

 

 



  
 

 

Energiearmoede  

Iedereen kent wel mensen die hun 

maandbedrag voor gas en licht op z’n minst 

zagen verdubbelen of misschien ben je daar 

zelf ook al door getroffen. Ook kent iedereen 

de noodkreten van mensen die er met hun  

inkomen niet meer uitkomen. Verontrustend 

is het dat ook de middenklasse klem komt te 

zitten. Ook zij teren in op spaargeld dat 

eigenlijk bedoeld was om de wasmachine of 

de auto te vervangen, intussen hopend op 

betere en vooral warmere tijden. Inmiddels 

heeft de overheid energietoeslagen 

uitgekeerd en komt er vanaf januari een 

prijsplafond. Voor veel mensen is dat jammer 

genoeg nog niet voldoende, omdat ze toch 

nog boven de gekozen verbruiksgrenzen 

uitkomen. Gelukkig kent Veenendaal – mede 

dankzij de PvdA - nog een extra energietoeslag 

van € 1.300 voor inkomens tot 150% van het 

minimum.  Omdat het er op lijkt dat we nog 

langere tijd met hoge prijzen rekening moeten 

houden, is het van belang te kijken hoe we 

ook op langere termijn de energielasten 

kunnen blijven betalen.  Uiteraard denk je dan 

allereerst aan energie besparen, maar dat ligt 

niet altijd even simpel. Ook al zet je de 

verwarming nog zo laag, besparen is lastig            

als je in een tochtige huurwoning woont of in 

een oud koophuis met energielabel E, F of G 

en geen spaargeld hebt om verder te isoleren,.  

Op zoek naar oplossingen, is er door 

ValleiEnergie ( je weet wel: de regionale 

energiecoöperatie, die ook de energieloketten 

van o.a. onze gemeente bemenst) een 

interessant onderzoek uitgevoerd naar 

energiearmoede. Zij hebben onder andere 

gekeken naar: 

- waar energiearmoede het meest 

voorkomt (niet verrassend: het meest bij 

sociale huurders),  

- welke steunmaatregelen effectief zijn of 

juist niet helpen (bijv. ‘bespaar-boxen’ 

met ledlampen, tochtstrippen e.d.  Deze 

spullen verschenen later weer op 

Marktplaats omdat dit inkomsten 

opleverde die hard nodig zijn om schulden 

te beperken of verlagen…) 

- En op welke manieren je in contact kunt 

komen en vertrouwen opbouwen met hen 

die het ‘t hardst nodig hebben.  

Van de handvatten uit dit onderzoek zullen 

wij bij de discussies in de raad en 

daarbuiten intensief gebruik maken om 

ervoor te zorgen dat in Veenendaal 

niemand nodeloos in de kou komt te 

zitten!

 
Contact: 
 
Voorzitter: 
Ted Bosman 
06-51580063 
tedbosman@gmail.com 
 
Secretaris: 
Paul Jitariuc 
06-18013626 
Paul.Jark@gmail.com  
 
Fractie voorzitter: 
Hans van de Braak 
06-42465338 
Hans.van.de.Braak@Veenendaal.nl
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